

Title (en)

RECOMBINANT BILE SALT ACTIVATED LIPASES.

Title (de)

REKOMBINANTE DURCH GALLENSALZ AKTIVIERTE LIPASEN.

Title (fr)

LIPASES RECOMBINANTES ACTIVEES PAR LE SEL BILIAIRE.

Publication

EP 0525076 A1 19930203 (EN)

Application

EP 91908492 A 19910404

Priority

- US 50463590 A 19900404
- US 53742690 A 19900612
- US 9102328 W 19910404

Abstract (en)

[origin: WO9115234A1] The complete structure of human milk BAL cDNA is disclosed. The nucleotide sequences of the cDNA inserts of two clones overlap and together contain 2951 base pairs of BAL cDNA which codes for an open reading frame of 720 amino acid residues between initiation and termination codons. There is a putative signal sequence of 20 residues which is followed by a 61-amino-terminal sequence of BAL. The cDNA sequence also contains a 678-base 5'-untranslated sequence, a 96-base 3'-untranslated region, and a 14-base poly(A) tail. The deduced BAL protein structure contains in the carboxyl-terminal region fourteen repeating units of 11 amino acids each. The repeating units have the basic structure of Pro-Val-Pro-Pro-Thr-Gly-Asp-Ser-Gly-Ala-Pro-, with only minor substitutions. The cDNA is useful for expression of protein, study of structure, function and the effect of modification or deletion or addition of amino acids, including entire repeating units, and as probes for studies involving BAL or related lipases, including rat pancreatic lysophospholipase, cholinesterase, and acetylcholinesterase.

Abstract (fr)

La structure complète d'ADNc de lipases activées par le sel biliaire (BAL) du lait humain est décrite. Les séquences de nucléotides des inserts de l'ADNc de deux clones se chevauchent et contiennent ensemble 2951 paires de base d'ADNc de BAL qui codent pour une structure de lecture ouverte de 720 résidus d'acides aminés entre des codons initiaux et terminaux. Il y a une séquence de signaux putative de 20 résidus qui est suivie d'une séquence 61-amino-terminale de BAL. La séquence d'ADNc contient aussi une séquence 5'-non traduite à 678 bases, une région 3' non traduite à 96 bases, et une queue poly (A) à 14 bases. La structure protéique de BAL qui en est déduite contient dans la région à terminaison carboxyle quatorze unités répétitives de 11 acides aminés chacune. Les unités répétitives ont la structure de base Pro-Val-Pro-Pro-Thr-Gly-Asp-Ser-Gly-Ala-Pro-, avec des substitutions mineures seulement. L'ADNc est utile pour l'expression d'une protéine, l'étude de la structure, de la fonction et de l'effet d'une modification, d'une oblitération ou de l'addition d'acides aminés, y compris des unités répétitives entières, ainsi que comme sondes pour des études concernant le BAL ou des lipases apparentées, y compris la lysophospholipase, la cholinestérase, et l'acétylcholinestérase pancréatiques du rat.

IPC 1-7

A61K 37/54

IPC 8 full level

A23C 9/152 (2006.01); **A23C 9/12** (2006.01); **A23C 9/20** (2006.01); **A23L 1/305** (2006.01); **A61K 38/46** (2006.01); **A61P 1/14** (2006.01); **C07H 21/04** (2006.01); **C07K 14/47** (2006.01); **C12N 9/18** (2006.01); **C12N 9/20** (2006.01); **C12N 15/09** (2006.01); **C12N 15/55** (2006.01); **C12N 15/85** (2006.01); **C12R 1/19** (2006.01)

CPC (source: EP US)

A23C 9/1216 (2013.01 - EP US); **A23C 9/20** (2013.01 - EP US); **A23L 33/17** (2016.07 - EP US); **A61P 1/14** (2017.12 - EP); **C12N 9/18** (2013.01 - EP US); **C12N 15/8509** (2013.01 - EP US); **C12Y 301/01003** (2013.01 - EP US); **A01K 2207/15** (2013.01 - EP US); **A01K 2217/00** (2013.01 - EP US); **A01K 2227/10** (2013.01 - EP US); **A01K 2267/01** (2013.01 - EP US)

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

WO 9115234 A1 19911017; AT E175356 T1 19990115; AT E242813 T1 20030615; DE 69130735 D1 19990218; DE 69130735 T2 19990617; DE 69133279 D1 20030717; DE 69133279 T2 20040506; DK 0525076 T3 19990830; DK 0861897 T3 20030929; EP 0525076 A1 19930203; EP 0525076 A4 19930512; EP 0525076 B1 19990107; EP 0861897 A2 19980902; EP 0861897 A3 19990512; EP 0861897 B1 20030611; ES 2129026 T3 19990601; ES 2201401 T3 20040316; GR 3029711 T3 19990630; HK 1011929 A1 19990723; HK 1021547 A1 20000616; JP 2001112468 A 20010424; JP 3665329 B2 20050629; JP H05508763 A 19931209; JP H09132597 A 19970520; US 5200183 A 19930406

DOCDB simple family (application)

US 9102328 W 19910404; AT 91908492 T 19910404; AT 98200772 T 19910404; DE 69130735 T 19910404; DE 69133279 T 19910404; DK 91908492 T 19910404; DK 98200772 T 19910404; EP 91908492 A 19910404; EP 98200772 A 19910404; ES 91908492 T 19910404; ES 98200772 T 19910404; GR 990400798 T 19990316; HK 00100411 A 19981210; HK 98113143 A 19981210; JP 2000274215 A 20000908; JP 26896496 A 19961009; JP 50765191 A 19910404; US 53742690 A 19900612